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This report is a condensed summary that will be expanded upon at the AGM on September 19th. As in 
prior years, this package has been kept to a minimum to reduce expenditures, while providing a quick 
synopsis of the year as reference for members. 
 
The full Audited Financial Statements for the year are available for any member who wishes to receive 
them. Please contact Natalie Deschamps at either: 613.569.8993 ext 225 or ndeschamps@ocapdd.on.ca 
to request a copy. The Association ended the year with an operating deficit of $112,043. The total annual 
operating budget is now over $32 million, so this operating deficit represents a 0.35% variance from 
budget for the year, and is consistent with results in previous years. This deficit brings the accumulated 
debt to $252,770, which remains a manageable amount. This year-end deficit arose due to a one-time 
assessment fee from WSIB that was not anticipated or budgeted. MCSS did provide fiscal funding for a 
number of infrastructure projects, and unbudgeted fiscal pressures arising from providing services in 
extraordinary circumstances. This fiscal support was certainly beneficial. As has been noted elsewhere, 
this was the 9th year of frozen operating funding levels from the Government. This frozen funding level 
has maintained pressure on the operation in order to balance the budget.  
 
Both of the collective agreements successfully negotiated last fiscal year expired on March 31, 2017. 
Agreement was reached with both CUPE & OPSEU, and the collective agreements were extended by 
another year. Both of these collective agreements have since expired on March 31, 2018.  
 
 

 
We would like to congratulate Breanne Stewart, who was this year’s recipient of the Silver Spring Farm 
Scholarship Award in April.  
 
We would like to say thank you to Joyce Van Dieen who resigned from the Board during the year. The 
Board would also like to express our appreciation to Bill Cowie who is retiring from the Board at the 
AGM. Bill has contributed greatly to the Board over the years he has volunteered with OCAPDD. Not 
only for his contributions to the organization as President on three occasions, but also for his efforts in 
the establishment of the Every Canadian Counts Initiative (ECC).  
 
As in previous years, a sincere expression of gratitude must be given to all of the employees and 
volunteers within OCAPDD. Their professional dedication to and compassionate support to the 
individuals receiving service has been tremendous. On behalf of the Board of Directors and Management 
Team, thank you. 
 
 
 
 
 
Dr. William Cowie David A. Ferguson 
President Executive Director 

  

 

 

Salaries
62.97%

Staff 
Benefits
13.75%

Occupancy 
Costs 8.75%

Purchased 
Services
5.18% Other

9.35%

Gov't 
Grants 

88.46%

Sales 
2.96%

Fees 7.72%
Other 
0.87%

Expenses 
 

Revenues 
 

mailto:ndeschamps@ocapdd.on.ca


 

Rapport annuel 2017-2018 
Le présent rapport se veut un résumé des sujets qui seront élaborés de manière plus exhaustive lors de 
l’Assemblée générale annuelle du 19 septembre. Comme par le passé, nous avons choisi de maintenir 
au minimum la trousse de renseignements dans le but de réduire les dépenses, tout en fournissant aux 
membres un outil de référence offrant un survol de l’année.  
 
Les états financiers vérifiés pour l’année fiscale sont disponibles pour tous ceux et toutes celles qui 
désirent les recevoir. Pour en obtenir une copie, veuillez communiquer avec Natalie Deschamps par 
téléphone au 613-569-8993, poste 225, ou par courriel à ndeschamps@ocapdd.on.ca. L'Association a 
terminé l'année avec un déficit de 112 043 $. Le budget d’exploitation annuel étant de plus de 32 millions 
$, ce surplus représente un écart de 0,35 % pour l’année; il est comparable aux résultats des exercices 
précédents. Avec ce déficit, la dette accumulée s’est élevé à 252 770 $, un montant qui demeure gérable. 
Le déficit de fin d’exercice est dû à des frais d’évaluation unique de la CSPAAT qui n’étaient pas prévus 
dans le budget parce qu’ils n’étaient pas anticipés. Le MSESSC a fourni du financement pour un certain 
nombre de projets d’infrastructure et pour atténuer certaines pressions financières découlant de la 
prestation des services dans des circonstances extraordinaires. Cet appui financier était certainement 
bénéfique. Tel qu’indiqué ailleurs, le dernier exercice était la neuvième année du gel gouvernemental des 
budgets de fonctionnement. En raison de ce gel, les pressions sur le fonctionnement visant à équilibrer 
le budget ont perduré. 
 
Les deux conventions collectives qui furent négociées avec succès au cours de l’exercice précédent ont 
pris fin le 31 mars 2017. Une entente a été conclue avec le SCFP et le SEFPO, et les conventions 
collectives ont été prolongées d’un an. Ces deux conventions collectives ont expiré le 31 mars 2018. 
 
 
 
 

Nous tenons à féliciter Breanne Stewart, qui s’est méritée la bourse de la ferme Silver Spring en avril 
dernier.  
 
Nous remercions Joyce Van Dieen qui a quitté le Conseil d’administration au cours de l’année. Nous 
tenons aussi à exprimer notre gratitude à Bill Cowie, qui se retire du Conseil d’administration à cette 
AGA. Bill a contribué de façon inestimable au Conseil d’administration de l’AOCPDI au cours des 
années où il y œuvra bénévolement. Cette contribution ne comprend pas seulement trois ans de service à 
titre de président du CA, mais aussi une participation active dans la mise en œuvre de l’initiative Every 
Canadian Counts (ECC). 
 
Encore une fois cette année, nous nous devons d'offrir toute notre reconnaissance aux employés et aux 
bénévoles de l'AOCPDI. Leur engagement professionnel et leur compassion envers les personnes qui 
reçoivent nos services sont sans égal. Au nom du Conseil d'administration et des cadres supérieurs, un 
grand merci. 
 
 
 
 
 
Dr. William Cowie David A. Ferguson 
Président Directeur exécutif 
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